
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 9 / 2023 12. 09. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ivo Háger, Mgr. Helena Macháčková DiS, Bohuslava Šimoníková, Mgr. Jiří Škarabela, Marie
Fišrová, Emilie Lošťáková, MUDr. Kristian Holibka, Mgr. et Bc. Šárka Hošková

Hosté: Ing. Otakar Štěpán Bačák, pan Kaláb, paní Kalábová, paní Losová, MPO pan Vronka

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda komise zahájil jednání KMČ Slavonín. Schůze je usnášení schopná, přítomno všech 8 členů. Zápis z
minulé schůze a dnešní program byl schválen všemi přítomnými členy komise.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Noční parkování kamionu na ul. Za Kostelem.
Znovu jsme se obrátili na MPO pana Vronku neboť problém s nepovoleným nočním parkováním kamionu na ul.
Za Kostelem stále trvá. Jedná se o lokalitu u pálenice a budovy firmy Ditrex, kde ho řidič kamionu pravidelně
odstavuje. Porušuje tím vyhlášku města a ničí vozovku. Asfalt je popraskaný  a propadlá kanalizační šachta. 

2.2 Úsekové měření rychlosti na ul. Kyselovské.
Na základě podnětu občana pana Ludína a Sitára, opět žádáme o provádění úsekového měření rychlosti na ul.
Kyselovské u cihelny. Krátce po dokončení rekonstrukce, zažívá tato ulice poměrně velký provoz vozidel.
Důvodem je objízdná trasa (uzavřená Dolní Novosadská) a řidiči zde jezdí výrazně rychleji, než je povolených
30 km/hodinu. Jsme přesvědčeni, že by pomohlo osazení dopravní značky "zóna 30" u přechodu pro chodce z
obou stran. Tímto opakujeme naši žádost z minulého měsíce.

2.3 Úsekové měření rychlosti na ul. Za Kostelem.
V ul. Za Kostelem, v části u křižovatky s ul. Zolova, jezdí řidiči opět výrazně rychleji, než je povolených 30
km/hodinu. Jsou zde nově postavené rodinné domy a rodiče malých dětí to vnímají, jako velmi nebezpečné.
Tento úsek hojně využívají i zaměstnanci a dodavatelé blízkých firem. Žádáme o řešení, aby nedošlo ke zranění
osob.

3 Vystoupení hostů
 
 
 
 

3.1 Průjezdnost ul. Hakenova.
Paní Losová popsala složitou situaci na ul. Hakenova. Ulice je úzká a jezdí se v pomyslném kruhu dokola. Již
jsme zaznamenali dříve potíže například u TSMO a svozu komunálního odpadu. Problém nastane, když řidič
vozidla zastaví a tím "ucpe" vozovku. Nelze ho totiž objet. V zadní části ulice je Lesní mateřská školka
Sluněnka, kam rodiče vozí své děti. Občas se tak stane, že komplikují ostatním průjezd ulicí. Paní Losová má
zdravotně poztiženou dceru a musí ji vozit autem. Sama parkuje nedaleko, u firmy Garden Park. Žádáme proto
LMŠ Sluněnku, aby informovala rodiče dětí a parkovali nejlépe v prostoru točny autobusů MHD u cihelny
(Garden Parku). 

3.2 Nepořádek u nádob na tříděný odpad.
V ulici Kyselovská 559/125 u cihelny, směrem k viaduktu a ul. Janíčkova, jsou umístěné nádoby na tříděný



odpad. Paní Losová upozorňuje na jejich častou přeplněnost (hlavně papír, kartony, krabice) a nelegální černé
skládky.

3.3 Hakenova ohniště.
Na konci ul. Hakenova ul. je ohniště, které není vzdálené 50m od lesa (majetek města).  Během roku se hojně
využívá místními občany a návštěvníky lesa. Apelujeme na opatrnost, zvláště v letních měsících. Komise zde
pravidelně pořádá akce pro děti a má výbornou spolupráci s místními lidmi, kteří se zde starají o čistotu a
pořádek ve svém volném čase.

3.4 Autobusová zastávka na ul. Jižní.
Manželé Kalábovi přišli poděkovat za nové umístění lavičky na autobusovou zastávku MHD na ul. Jižní u
zdravotního střediska. Zastávku mají přesně pod okny a původně navrhnuté místo lavičky, komplikuje parkování
řidičům autobusů. Našlo se místo, které bude všem vyhovovat.
V minulosti pan Kaláb jednal s městem o přemístění této zastávky. V DIPu tato investiční akce je. A rádi bychom
prověřili možnost vybudování této zastávky včetně přeložky sítí.
 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Zóna "30" na ul. Kyselovská u bývalé cihelny. - Předáno
Parkování kamionu v ul. Za Kostelem. - Před uzavřením
Parkování vozidel na ul. Machátova. - Před uzavřením
Ořez vrby na ul. Kyselovské 75 a 77. - Před uzavřením
Potkani na ul. Jižní. - Předáno
Ořez stromů a keřů u UNRY. - Předáno
Propadlá dlažba chodníku na ul. Kyselovské. - Před uzavřením
Ořez stromů na ul. Jižní. - Před uzavřením
Ořez keřů, stromků a sečení trávy za myčkou. - Předáno
Údržba a výsadba parčíku u sochy sv. Jana Nepomuckého. - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Stanovení dopravního značení na ul. Jižní (u ZŠ) a křižovatky ul. Jižní,
Machátova. - Před uzavřením
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Měření rychlosti na ul. Kyselovská a Jižní. - Před uzavřením
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejné osvětlení) -
Předáno
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (veřejný rozhlas) - V
realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Podněty k nedostatečné vybavenosti na ul. Požárníků (zničený travní
porost) - Předáno
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Plodonosné stromy na ul. Kyselovská - Před uzavřením
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Parkování cizích vozidel před garážemi - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Kaplička sv. Floriána na ul. Zolova - posečení trávy. - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Vodní tok Nemilanky a přítomnost bobra. - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Oprava chodníků a komunikací v letošním roce. - Před uzavřením
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: Oprava okapu - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: Vodní tok Nemilanky a přítomnost bobrů. - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: OMZOH reklamace výsadby trvalek. - V realizaci
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: MPO a měření rychlosti vozidel na ul. Kyselovská. - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti
 
 
 
 
 
 

5.1 UKLIĎME SLAVONÍN 14.10.2023.
Naše KMČ se pravidelně podílí na celostátní akci "Ukliďme Česko". Daří se nám do této akce zapojovat
spoluobčany a proto míváme účast i 40 - 60 osob, což je vynikající. Velice děkujeme i zaměstnancům SMOL,
konkrétně z OMZOH, kteří ve Slavoníně pravidelně uklízí. Je to taky turistický oddíl mládeže TUŘI, LMŠ
Sluněnka, sportovní oddíl Bike Park a řada obyvatel Slavonína, kteří opakovaně a nezištně pomáhají. Letos
jsme si schválili termín akce na sobotu 14. října. Sraz všech zájemců je v 9 hodin na parkovišti u autobazaru na
ul. Kyselovské nebo Na Stráni u bývalé prodejny UNRA. Chceme vyčistit tyto lokality:
- podél komunikace k bývalé hvězdárně, vysílači a "jahodárně".



- spojnice mezi autosalonem Porsche a Decathlonem a výpadovkou na Brno.
- kolem prodejny bývalé UNRY a nahoře u "pevnůstky".
- okolí Bike Parku a Lesní školky Sluněnka.
- podél ul. Durychova, směrem k myčce a ul. Schweitzerova.
 

5.2 Plánované akce.
V dalších měsících plánujeme pro naše spoluobčany tyto akce:
- neděle 24.9.2023 v 18 hodin divadelní komedie PANENKA souboru VENTYL z Drahotuší.
- neděle 22.10.2023 v 18 hodin divadelní komedie UROLOGIE souboru TYL z Hranic.
- neděle 26.11.2023 v 16 hodin divadelní komedie VELKÁ ZEBRA ANEB JAKŽE SE PANE JMENUJETE?
Souboru z Kroměříže.
- Mikuláš a Vánoční punč 5.12.2023 na hřišti nebo v areálu bývalé pošty na ul. Kyselovská 74.

5.3 Parkovací politika města.
Od 1. září vchází v platnost nové ceníky parkování v zónách A + B. Rovněž lze koupit dlouhodobé parkovací
karty a to elektronicky. Více informací si lidé najdou na www.parkovani.olomouc.eu

5.4 Hodnocení investičních akcí ve Slavoníně.
Na ul. Arbesova se realizoval dlouho očekávaný, nový chodník. Lidem se moc líbí.
Rekonstrukce ul. Kyselovské probíhalo téměř na celém úseku. Odvedená práce je perfektní. Jedinou výtkou je
stále nevyhovující podoba zpomalovacího retardéru u cihelny. Na to poukazují spoluobčané, kteří zde bydlí. 
 
Další, nově vzniklý problém, je vysoká rychlost vozidel. Překračují zde povolenou rychlost 30 km/hod.

5.5 Loučení s kolegou z komise.
Po 13ti letech práce v KMČ, se s námi dnes přišel rozloučit pan Jiří Škarabela. Stěhuje se do jiné městské části.
Děkujeme mu za odvedenou práci pro Slavonín a přejeme vše dobré.

5.6 Hodnocení akce - letní kino a film ELVIS.
V sobotu 2 září, na konci letních prázdnin, jsme ve spolupráci s FK Slavonín, zorganizovali na fotbalovém hřišti
letní promítání hudebního filmu Elvis. Akci navštívilo odhadem 150 diváků a z reakcí bylo znát, že se film líbil.
Počasí nám opět vyšlo. Příští rok chceme vylepšit podmínky tím, že posuneme promítací plátno mimo sektor
"zahrádky" hospody, aby film mohli lidé lépe poslouchat. Taky nabídneme návštěvníkům možnost sledování na
vlastní dece. Máme radost, že se tyto aktivity setkávají u občanů se zájmem.

5.7 Stavební povolení na BD Topolová.
Z úřední nástěnky jsme se dozvěděli informaci, že bylo vydáno stavební povolení na výstavbu bytových domů
na ul. Topolová a to blok A + D. Máme od majitele firmy STAFOS REAL, pana Skřivana, slíbenou realizaci
propojovacího chodníku z u. Topolova k ul. Požárníků.

5.8 Estetizace 2023.
Na letošní rok máme v plánu realizaci:
- koše na psí exkrementy 2 ks. Nově bychom uvítali aspoň jeden na ul. Kyselovská 100.
- záchovná oprava ul. Božkova k Bike Parku.
- Lávka pro pěší  a cyklisty mezi ul. Bekova a Topolová - nemáme žádnou cenovou nabídku.
- Oprava lavičky na ul. Na Stráni - nemáme žádnou cenovou nabídku.
- Doplnění betonových obrubníků na ostrůvcích s výsadbou trvalek na ul. Zolova - nemáme žádnou cenovou
nabídku.
- Další etapa revitalizace parčíku se sochou sv. Jana Nepomuckého - výsadba stromů, keřů a mobiliář.
- jako problematické se jeví zajištění nové divadelní opony v sokolovně. Město nebude investovat do majetku,
kde nemá většinový vlastnický podíl.
 
Zatím jsme realizovali opravu předlažby na ul. Jižní, pokládku živice na ul. Na Stráni, novou vitrínu KMČ, lavičku
u zdravotního střediska (hradí ODÚR), posudek stavu kapličky sv. Floriána (hradí OMAJ).

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
Projednali jsme žádost OMAJ (číslo jednací SMOL/239673/2023/OMAJ/Kra) k prodeji pozemků ve vlastnictví
města, firmě STAR - FINANCE. Hlasováním v poměru 8 PROTI, nikdo PRO, jsme se shodli, že
NESOUHLASÍME s prodejem pozemků, které jsou v územním plánu vedené jako veřejné prostranství a
dopravní infrastruktura.

7 Nové požadavky



1 Noční parkování kamionu na ul. Za Kostelem.

Znovu jsme se obrátili na MPO pana Vronku neboť problém s nepovoleným nočním parkováním kamionu na ul.
Za Kostelem stále trvá. Jedná se o lokalitu u pálenice a budovy firmy Ditrex, kde ho řidič kamionu pravidelně
odstavuje. Porušuje tím vyhlášku města a ničí vozovku. Asfalt je popraskaný  a propadlá kanalizační šachta. 

2 Úsekové měření rychlosti na ul. Kyselovské.

Na základě podnětu občana pana Ludína a Sitára, opět žádáme o provádění úsekového měření rychlosti na ul.
Kyselovské u cihelny. Krátce po dokončení rekonstrukce, zažívá tato ulice poměrně velký provoz vozidel.
Důvodem je objízdná trasa (uzavřená Dolní Novosadská) a řidiči zde jezdí výrazně rychleji, než je povolených
30 km/hodinu. Jsme přesvědčeni, že by pomohlo osazení dopravní značky "zóna 30" u přechodu pro chodce z
obou stran. Tímto opakujeme naši žádost z minulého měsíce.

3 Úsekové měření rychlosti na ul. Za Kostelem.

V ul. Za Kostelem, v části u křižovatky s ul. Zolova, jezdí řidiči opět výrazně rychleji, než je povolených 30
km/hodinu. Jsou zde nově postavené rodinné domy a rodiče malých dětí to vnímají, jako velmi nebezpečné.
Tento úsek hojně využívají i zaměstnanci a dodavatelé blízkých firem. Žádáme o řešení, aby nedošlo ke zranění
osob.

4 Průjezdnost ul. Hakenova.

Paní Losová popsala složitou situaci na ul. Hakenova. Ulice je úzká a jezdí se v pomyslném kruhu dokola. Již
jsme zaznamenali dříve potíže například u TSMO a svozu komunálního odpadu. Problém nastane, když řidič
vozidla zastaví a tím "ucpe" vozovku. Nelze ho totiž objet. V zadní části ulice je Lesní mateřská školka
Sluněnka, kam rodiče vozí své děti. Občas se tak stane, že komplikují ostatním průjezd ulicí. Paní Losová má
zdravotně poztiženou dceru a musí ji vozit autem. Sama parkuje nedaleko, u firmy Garden Park. Žádáme proto
LMŠ Sluněnku, aby informovala rodiče dětí a parkovali nejlépe v prostoru točny autobusů MHD u cihelny
(Garden Parku). 

5 Nepořádek u nádob na tříděný odpad.

V ulici Kyselovská 559/125 u cihelny, směrem k viaduktu a ul. Janíčkova, jsou umístěné nádoby na tříděný
odpad. Paní Losová upozorňuje na jejich častou přeplněnost (hlavně papír, kartony, krabice) a nelegální černé
skládky.

6 Autobusová zastávka na ul. Jižní.

Manželé Kalábovi přišli poděkovat za nové umístění lavičky na autobusovou zastávku MHD na ul. Jižní u
zdravotního střediska. Zastávku mají přesně pod okny a původně navrhnuté místo lavičky, komplikuje parkování
řidičům autobusů. Našlo se místo, které bude všem vyhovovat.

V minulosti pan Kaláb jednal s městem o přemístění této zastávky. V DIPu tato investiční akce je. A rádi bychom
prověřili možnost vybudování této zastávky včetně přeložky sítí.

7 Estetizace 2023.

Na letošní rok máme v plánu realizaci:

- koše na psí exkrementy 2 ks. Nově bychom uvítali aspoň jeden na ul. Kyselovská 100.

- záchovná oprava ul. Božkova k Bike Parku.

- Lávka pro pěší  a cyklisty mezi ul. Bekova a Topolová - nemáme žádnou cenovou nabídku.

- Oprava lavičky na ul. Na Stráni - nemáme žádnou cenovou nabídku.

- Doplnění betonových obrubníků na ostrůvcích s výsadbou trvalek na ul. Zolova - nemáme žádnou cenovou
nabídku.

- Další etapa revitalizace parčíku se sochou sv. Jana Nepomuckého - výsadba stromů, keřů a mobiliář.

- jako problematické se jeví zajištění nové divadelní opony v sokolovně. Město nebude investovat do majetku,
kde nemá většinový vlastnický podíl.



Zatím jsme realizovali opravu předlažby na ul. Jižní, pokládku živice na ul. Na Stráni, novou vitrínu KMČ, lavičku
u zdravotního střediska (hradí ODÚR), posudek stavu kapličky sv. Floriána (hradí OMAJ).

8 Obecné informace

8.1 Další jednání komise.
Jednání komise bylo ukončeno v 19:10 hodin. Další schůze KMČ 23 se uskuteční v úterý 10. října v 17 hodin v
zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání komise je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 9 / 2023

Datum schválení zápisu: 15. 09. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ivo Háger

Zapsal/a:
Mgr. et Bc. Šárka Hošková

Ověřil/a:
Ivo Háger


